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S a m e n  z i j n  w e  H e d d e s

N i e l s  D o o d e m a n

W e  h e b b e n  a a n  a l l e  c o l l e g a ’ s 
e n  h u n  p a r t n e r s  g e v r a a g d  w e l k 
w o o r d  a l s  e e r s t e  b i j  h e n  o p k o m t 
a l s  m e n  d e n k t  a a n  H e d d e s . 

VOORWOORD

Samen zijn we Heddes. Dat is niet zomaar een zin, maar 
eentje met een diepere achtergrond. Al vele jaren delen 
wij onze toekomstplannen met alle medewerkers. De 
laatste jaren is dat een heel actief proces, waarin in twee 
richtingen kennis wordt gedeeld.

We hebben aan alle collega’s en hun partners gevraagd welk 

woord als eerste bij hen opkomt als men denkt aan Heddes. Dit 

resulteerde in de wordcloud waar wij trots op zijn. 

Als een zaal vol techneuten, bouwvakkers en hun partners 

aangeeft dat Heddes voor de meesten staat voor Samen, dan 

is dat een heel bijzonder moment, wat ongetwijfeld het gevolg is 

van onze historie. Goede tijden en slechte tijden. Samen hebben 

wij deze doorstaan en meegemaakt. Dit maakt ons tot wat we 

vandaag zijn; een hechte groep van mensen die samenwerkt 

aan uitdagende projecten, van schetsontwerp tot oplevering. Een 

scherpe focus op integrale projecten en van schets tot oplevering 

het waarmaken van gemaakte afspraken.

Deze hechte samenwerking gaat ook verder dan onze groep 

collega’s. Het geldt ook voor de samenwerking met een hechte 

groep van onderaannemers en leveranciers. And last but not 

least, ook een hechte kring van opdrachtgevers.

Naast deskundigheid, creativiteit en betrouwbaarheid maakt dit 

vooral wat we zijn.

Hierdoor zijn we succesvol, zowel vandaag als morgen.

Met vriendelijke groet,

Niels Doodeman

Veel leesplezier!

N i e l s  D o o d e m a n
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Het voorjaar brengt altijd 
weer nieuwe energie aan ons 
bouwers. De dagen worden 
weer langer en de zon zorgt dat 
er weer gefloten kan worden 
op de steiger. In deze uitgave 
van het Heddes Magazine 
nemen we je mee langs mooie 
projecten en laten we collega’s, 
klanten en partners aan het 
woord over de inhoud van hun 
passie voor het bouwen. 

We kijken samen naar de projecten 

waarin niet altijd gewoond of 

gewerkt wordt, maar waar mensen 

verblijven; in een hotel, mooie 

winkels of een ziekenhuis. 

Samen met de afdeling Kleinbouw 

van Heddes spreken we de vaste 

klanten en de toegevoegde waarde 

van de inzet van de Heddes 

mensen op hun werkplek. Want ook 

Kleinbouw is Heddes; Samen zijn we 

Heddes. 

Beeld cover: Lingotto en StudioNinedots

Heddes_A4plus_magazine_no3.indd   4 22/05/19   14:40:16



H e d d e s  m a g a z i n e

C o l o f o n

I N  D E Z E  E D I T I E

3 e  e d i t i e ,  j u n i  2 0 1 9

Redactie Volgende uitgave

Ellen de Jong, Boaz de Boer en Bureau Pieper 2019

info@heddes.nl

Bronnen: Gebruikte illustraties en beelden, naast die van Heddes zelf, kunnen afkomstig zijn van resources zoals 
pexels.com, freepik.com en/of Bureau Pieper.

 

HEDDES KLEINBOUW

CHIRS SPAANSEN  
“VAN ZAND TOT 

KLANT”

VAN ABC TOT Z  
PUNT DE SNIEP

 BEWUSTE  
BOUWERS

DE JUISTE KLIK!

VAN HARTE 
GEÏNDUSTRIALISEERD

CADEAU AAN DE 
STAD!

HOTELLERIE;  
EEN NIEUWE  

BETEKENIS?

IN GESPREK MET 
MARCO BOOTS 

EEN STABIELE  
BASIS

TEKENT U GERUST BIJ 
HET KRUISJE

EEN ODE 
AAN ALLE 

VAKLIEDEN

COLUMN: 
DE BOUWKOSTEN

7

4 6

1 2

1 5 1 8

2 32 0

3 0

2 6

3 4

4 5

3 3

4 8

Heddes_A4plus_magazine_no3.indd   5 22/05/19   14:40:34



H E D D E S  K L E I N B O U W

Heddes_A4plus_magazine_no3.indd   6 22/05/19   14:40:36



   HEDDES MAGAZINE #3  |  2019  |  7

S a m e n  z i j n  w i j  H e d d e s

HEDDES KLEINBOUW
VAN GROOT BELANG

Voor veel bedrijven is bouwen of verbouwen een noodzakelijke onderbreking van hun primaire proces. Zij delen onze 
passie voor bouwen weliswaar niet, maar gaan er wel vanuit, dat de mensen van Heddes er voor zorgen dat hun 
primaire proces zo goed mogelijk kan doorgaan tijdens de verbouwwerkzaamheden.

Veel van deze verbouwwerkzaamheden 

worden uitgevoerd door de afdeling 

Kleinbouw van Heddes. Dit is een afdeling 

die projecten uitvoert tot ongeveer 

3 miljoen euro. Heddes Kleinbouw 

specialiseert zich door gedegen kennis 

van de primaire processen van haar 

klanten en onderkent het belang hiervan 

in extra mate. Dat is de reden dat klanten 

van Kleinbouw graag terug blijven komen.

De klanten van Heddes Kleinbouw 

zijn veelal bedrijven, stichtingen en 

instellingen die regelmatig met mutaties 

binnen hun vastgoedportefeuille te 

maken hebben. Voor hen geldt ook, dat er 

doorlopend onderhoudswerkzaamheden 

zijn en dat deze, afhankelijk van de situatie 

en de werkzaamheden, gebundeld kunnen 

worden tot één grotere opdracht.

Heddes Kleinbouw werkt bijvoorbeeld al 

jaren voor Unibail-Rodamco-Westfield. 

Zij zijn als belegger verantwoordelijk voor 

Nederlands grootste winkelcentra zoals 

Stadshart Amstelveen en Zoetermeer. 

De Heddes medewerkers pakken daar 

regelmatig winkels en algemene ruimten 

aan om de retail beleving van Unibail 

steeds weer grensverleggend te laten 

zijn. De werkzaamheden variëren van 

het plaatsen en aanpassen van luifels, 

lichtstraten, gevelpuien en roltrappen 

tot het uitbreiden en aanpassen van 

winkelruimten. Ook wordt Kleinbouw 

ingeschakeld om bouwkundige 

werkzaamheden uit te voeren ten 

behoeve van de technische installaties in 

en rondom de winkelcentra.

Tijdens deze werkzaamheden is het 

cruciaal dat het winkelend publiek 

ongestoord door kan winkelen. Rob 

Flantua; hoofd van projecten, onderhoud, 

inkoop en duurzaamheid bij Unibail-

Rodamco-Westfield zegt hierover “de 

mensen van Heddes begrijpen echt 

wat Unibail wil! Ze reageren snel en zijn 

flexibel”. Unibail kiest op basis van het 

type project en de omvang voor een 

geschikte partner. 

O n d e r t e k e n i n g  v a n  d e  
o v e r e e n k o m s t  v o o r  e e n  
l a n g d u r i g  s a m e n w e r k i n g s - 
v e r b a n d  i n  b o u w t e a m ,  m e t  
h e t  D i j k l a n d e r  Z i e k e n h u i s .
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H E D D E S  K L E I N B O U W

Heddes behoort tot de 3 tot 5 bedrijven 

die voor Unibail (ver)bouwen. Rob 

zegt hierover: “Vaak is een zeer snelle 

actie vereist en is de voorbereiding 

relatief kort. Heddes levert onder deze 

omstandigheden steeds goede kwaliteit. 

Ze denken mee en bieden alternatieven 

waar nodig of mogelijk”.

“de mensen van 
Heddes begrijpen 
echt wat Unibail 
wil! Ze reageren 

snel en zijn  
flexibel”.

Niet alleen voor de klanten van Unibail- 

Rodamco-Westfield houdt Heddes het 

belang in het oog; ook voor de bezoekers 

en gasten van Dijklander Ziekenhuizen is 

Heddes dagelijks bezig met verbeteringen 

aan de hospitality van beide ziekenhuislo-

caties in Hoorn en Purmerend.

Waar Heddes mensen al ca. 30 jaar 

verbouwingen en onderhoud uitvoeren 

in het Westfriesgasthuis in Hoorn, is 

daar nu het Waterland Ziekenhuis 

in Purmerend bijgekomen. Onlangs 

zijn deze ziekenhuizen gefuseerd en 

samen doorgegaan onder de naam 

Dijklander Ziekenhuis. Voor de tevreden 

medewerkers van de afdeling vastgoed 

en de technische dienst van locatie Hoorn 

dé reden om Heddes Kleinbouw aan te 

bevelen ook aan het werk te gaan in de 

vestiging in Purmerend. Er is direct gestart 

met de eye-catcher van het ziekenhuis 

– de centrale entree en lobby- die is 

getransformeerd naar een nieuwe, groene 

en prettige omgeving om ontvangen te 

worden of even te wachten. De vloeren 

en zitelementen zijn voorzien van granito 

afwerkingen en er zijn groenstroken 

toegevoegd die zorgen voor een gezonde 

en levendige omgeving. Dit project is 

uitgevoerd terwijl de centrale entree en 

lobby in gebruik bleven.

De samenwerking tussen het Dijklander 

Ziekenhuis en Heddes is verder uitgebreid 

door de ondertekening voor een 

langdurige samenwerking in bouwteam-

verband; een contract voor onbepaalde 

tijd. Inmiddels is het Moeder-kind Centrum 

in Hoorn uitgevoerd en de verbouwing 

van de Scopie afdeling in Purmerend 

gestart. De komende jaren volgen er nog 

20 projecten waardoor volgens Ymke 

Fokma, lid raad van bestuur van het 

Dijklander Ziekenhuis, “de omgeving straks 

zo ingericht is dat deze nog beter aansluit 

bij de wensen en behoeften van onze 

patiënten en bezoekers, maar ook bij de 
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werkwijze van onze polikliniekmedewer-

kers en artsen”.

Klanten kiezen steeds vaker voor vaste 

partijen om zo kwaliteit en continuïteit 

beter te kunnen waarborgen. Maarten 

Sijpestein, manager vastgoed van het 

Dijklander Ziekenhuis zegt hierover: 

“Vanwege de langere termijn en het 

bewaken van de samenhang tussen de 

verschillende projecten is het prettig dat 

we steeds met dezelfde partijen kunnen 

schakelen. Dit zorgt ervoor dat de partijen 

maximaal gebruik kunnen maken van 

elkaars kennis en ervaring, maar ook 

voor gewaarborgde continuïteit tegen 

de laagst mogelijke uitvoerings- en 

organisatiekosten.”

Ook voor onderwijsstichtingen geldt 

dat continuïteit van groot belang is. Bij 

stichtingen zoals de Vrije Universiteit 

in Amsterdam is het het hele jaar door 

de uitdaging om de verbouwingen en 

aanpassingen aan de gebouwen op 

de Campus uit te voeren met zo min 

mogelijk overlast voor onderwijs en 

onderzoeken. Heddes Kleinbouw is één 

van de bouwkundige Preferred Suppliers 

bij de VU en heeft in de afgelopen jaren 

meerdere grote en kleine projecten 

uitgevoerd. Zoals het renoveren van de 

natuurstenen bordessen voor de entree 

van het hoofdgebouw, het aanpassen 

van de entree aan de achterzijde van het 

hoofdgebouw en diverse verbouwingen 

aan verdiepingen in de diverse gebouwen 

van de VU Campus.

Voor de zomer dit jaar staat de renovatie 

van de schoorsteen van het Coördinatie 

Centrum Energie van het VU-VUMC op de 

planning. Hier heeft Heddes de bedachte 

bouwmethode geoptimaliseerd en zo een 

voor de VU haalbare oplossing bedacht 

voor een ruim 60 meter hoge steiger 

rondom de schoorsteen. Heddes heeft 

in de planvorming de bereikbaarheid en 

continuïteit gewaarborgd. Dat is de unieke 

kracht van Heddes Kleinbouw.

Met de 33 medewerkers van Heddes 

Kleinbouw en haar partners zorgen we 

ervoor dat bedrijven, stichtingen en 

instellingen kunnen blijven doen waar ze 

goed in zijn, terwijl bouw- en  

verbouwingswerkzaamheden op een 

deskundige, creatieve en betrouwbare 

wijze worden uitgevoerd.

“prettig dat we steeds met  
dezelfde partijen kunnen  

schakelen”.
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De bouwblokken krijgen vorm; de inzet van 
de Flexibele Modulaire Casco’s van Spaansen 

maakt dat bouwen snel gaat.

I N T E G R A A L  B O U W E N
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H e d d e s  g e e f t  m e n s e n  d e  r u i m t e

De economische crisis van de jaren 2008 – 2010 ging ook aan de 
bouwsector niet  ongemerkt voorbij. Integendeel; de werkloosheid steeg 
naar ongekende hoogte, doordat het aantal orders opdroogde. Nu, 10 
jaar later is het tij volledig gekeerd en mogen we gerust zeggen dat het 
inmiddels erg goed gaat. Misschien wel té goed?

In januari dit jaar meldden diverse media, 

dat Nederland met een werkloosheids- 

percentage van 3,5 op twee na de laagste 

werkloosheid van de hele Europese Unie 

heeft. De arbeidsmarkt is inmiddels vijf 

kwartalen op rij gespannen. Zo is het aantal 

openstaande vacatures naar een nieuw 

record gestegen, waarvan ruim 17.000 in de 

bouwsector. Een enorm aantal, wat grote 

invloed heeft op de bouwproductie.

Als het té goed gaat, waar het momenteel 

op lijkt, dan komt de uitvoering van het werk 

D e  a r b e i d s m a r k t  e n  d e  b o u w

DE JUISTE 
KLIK!
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immers in het geding; er zijn simpelweg 

geen mensen om het werk gedaan te 

krijgen. Vandaar de vraag: “worden we 

in Nederland ingehaald door ons eigen 

succes?”

Toch groeit naar verwachting de 

bouwproductie in 2019, al is het minder 

snel dan in voorgaande jaren. De 

schatting komt uit op een groei van 3,5%, 

met name in de utiliteitsbouw en de 

infrastructuur. Dubbele groeicijfers in de 

woningbouw zullen door capaciteitspro-

blemen uitblijven, zo is de verwachting. 

De hogere bouwkosten zullen overigens 

niet tot (forse) verliezen lijden, doordat de 

arbeidsproductiviteit in de laatste 4 jaar 

met circa 40% is toegenomen. Oftewel, 

medewerkers worden veel doelmatiger 

ingezet dankzij voldoende bouwprojecten. 

Dit alles laat natuurlijk onverlet, dat groei 

uiteindelijk vraagt om meer handjes; 

het werk moet nu eenmaal worden 

uitgevoerd. En meer werk vergt uiteindelijk 

meer mensen. 

Naar verwachting neemt  de werkgele-

genheid in de bouw de komende jaren 

toe met 17.000 arbeidsjaren, oftewel een 

groei van 1,25% per jaar. Die groei vlakt 

dan wel duidelijk af in vergelijking met de 

huidige werkgelegenheidsgroei, maar de 

arbeidsmarkt kan vooral goed in balans 

komen doordat het arbeidsaanbod vanuit 

opleidingen op middellange termijn juist 

toeneemt.

“de arbeids- 
productiviteit is in  
de laatste 4 jaar 
met circa 40%  
toegenomen.”

Kortom: sinds de economische crisis 

van tien jaar terug, is de economische 

groei in ons land zo hard gegaan, dat 

we met bijna luxe uitdagingen te maken 

hebben. De hoge werkloosheid van toen 

is inmiddels omgeslagen in krapte op 

de arbeidsmarkt, met als gevolg dat de 

productiviteit in de bouw er door wordt 

beperkt. Althans, dat geven de algemene 

cijfers en kengetallen aan. 

HOE GAAT MEN DAAR BIJ  
HEDDES MEE OM? 

Want tot nog toe horen we over dat 

probleem eigenlijk vrij weinig van dit 

Westfriese Bouw en Ontwikkelingsbedrijf; 

nog steeds voert Heddes de projecten 

uit volgens afspraak. En het zijn niet de 

minste klussen waar men mee bezig is. 

We vroegen het Anouk Mook, manager 

HRM en Joost Keyzer, hoofd productie bij 

Heddes.

Anouk:  
“De manier waarop wij naar toekomstige 

medewerkers kijken is niet alleen van 

deze tijd, maar is van alle tijden. De krapte 

op de arbeidsmarkt heeft hier niets aan 

veranderd.” Verder geeft zij aan, dat 

vacatures bij Heddes worden gezien als 

een gedeelde zorg. “Onze medewerkers 

dragen de beste kandidaten aan. Dat wil 

zeggen, de mensen die het beste passen 

in en bij onze organisatie. Daarnaast 

   HEDDES MAGAZINE #3  |  2019  |  13

Anouk Mook 
Sr. HR adviseur
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H e d d e s  g e e f t  m e n s e n  d e  r u i m t e

proberen wij zoveel als mogelijk continu 

goede mensen te volgen in de markt. De 

persoonlijkheid moet matchen met de 

cultuur van Heddes, want alleen dat zorgt 

voor een lange termijn relatie.” 

Dat die benadering er ééntje is wanneer 

er direct of op korte termijn vacatures 

zijn is duidelijk. Maar voor de iets langere 

termijn begint het vervullen van vacatures 

volgens Anouk bij de leer- werkplaatsen. 

“De mensen die in zo’n traject bij ons 

binnenkomen zijn onze toekomstige 

collega’s. Wij kijken vanaf het begin 

naar hun competenties en de mogelijke 

samenstelling van het team, om zo de 

juiste inzet binnen ons bedrijf te maken. 

Dit is een continu proces.” 

Joost vult zijn collega aan: 
“Het moet klikken tussen de 

leidinggevende en de nieuwe 

medewerker. Daar wordt veel aandacht 

aan besteed. Het werven van nieuwe 

Heddes collega’s is dan ook geen activiteit 

van de afdeling HRM, maar van elke 

leidinggevende op elk niveau en op elk 

gebied. Met z’n allen zijn wij Heddes. Alle 

160 collega’s geven met elkaar invulling 

aan de naam Heddes en haar waarde in 

de markt. En dat zorgt voor een groot ‘wij’ 

gevoel” besluit Joost.

“Alle 160 collega’s 
geven met elkaar 
invulling aan de 

naam Heddes en 
haar waarde in de 

markt.”
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VAN HARTE  
GEÏNDUSTRIALISEERD! 
I N N O V A T I E  E N  I N D U S T R I A L I S A T I E  I N  D E  B O U W

Veranderingen worden ingezet door trends in de samenleving. Denk daarbij 
aan de toenemende ouderenzorg, het onderwijs wat meer hybride wordt en 
minder traditioneel klassikaal, terwijl de nieuwe generaties minder belang 
hechten aan een grote, vaste woonplaats. Het huidige aanbod-gestuurd 
bouwen zal door deze trends worden aangezet tot  echte innovaties.

De vraag is dan, hoe die ommezwaai in 

de bouw tot stand zal komen en welke 

maatschappelijke factoren daartoe zullen 

bijdragen? Het lijkt er echter op dat de 

grote innovatie niet van de traditionele 

bouwbedrijven zelf zal komen; “We zitten 

te veel geworteld in de economie. We 

moeten als bouwbedrijven een meer 

industriële aanpak nastreven en inspelen 

op het aanbieden van producten in plaats 

van keer op keer unieke opgaves na te 

streven” aldus Wasim Haji.

Wasim is niet alleen collega bij Heddes. 

Hij is tevens docent-onderzoeker en 

verbonden aan de Hogeschool van 

Amsterdam. Met hem praten we over 

innovaties en industrialisering in de bouw. 

Zo is hij erg gepassioneerd over het 

fenomeen Ambidextrie, wat betekent dat 

je ‘tweehandig’ bent oftewel dat je 2 hele 

handige handen hebt. De meesten van 

ons zijn in meer of mindere mate rechts- 

of linkshandig en slechts ongeveer 1% van 

de mensen is ambidexter. Een beroemd 

voorbeeld van een ambidexter persoon 

was Leonardo da Vinci.

Die ‘tweehandigheid’ wil Wasim graag 

gebruiken om de bouw te analyseren 

en te verbeteren. Je moet dan denken 

aan het aan de ene kant projectmatige 

handelen op korte termijn en tegelijkertijd 

aan de andere kant het investeren op 

lange termijn. “Deze twee zaken, die 

tweehandigheid dus, zie je maar zelden in 

de bouw, terwijl bouwers er zoveel beter 

van zouden worden, als dat wel gebeurde” 

aldus Wasim. 

“Wasim is niet  
alleen collega bij 

Heddes. Hij is  
tevens docent/ 

onderzoeker”

W a s i m  H a j i
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H e d d e s  o n t w i k k e l t

De bouw kenmerkt zich door een 

relatief trage reactie op veranderende 

omstandigheden en te veel focus op het 

projectmatige karakter. Wasim is ervan 

overtuigd dat het vooral de menselijke, 

sociale aspecten in de bedrijfstak zijn, die 

voor de nodige hobbels zorgen bij het 

doorvoeren van vernieuwingen. “We zullen 

bij de mens moeten beginnen om echte 

innovaties en verbeteringen mogelijk te 

maken” legt hij uit. 

Wasim richt zich om die reden met zijn 

onderzoek daarom vooral op sociale 

innovatie in de logistieke bouwketen en 

digitalisering van de bouw.

Als we het hebben over de vraag welke 

randvoorwaarden in de bouw noodzakelijk 

zijn om innovatie te vergroten, komt al 

snel het voorbeeld van modulair bouwen 

van Ursem Modulaire Bouwsystemen ter 

sprake. Bij projecten met bijvoorbeeld 

1.000 badkamers loont het volgens 

Wasim de moeite om meer op de lange 

termijn te investeren. “In de bouw laat 

men zich nu nog teveel leiden door de 

randvoorwaarden van het project. Het 

industrialiseren van het bouwproces 

daarentegen, maakt de mogelijkheden 

voor innovatie veel groter. Het betekent 

investeren om de bouw meer industrieel 

aan te pakken en met dit industriële 

bouwproces volop de innovatiekansen te 

benutten” vertelt hij verder. 

Industrialisering betekent echter een 

continu proces. Om dat mogelijk te 

maken zal de bouw  meer aanbod gericht 

moeten gaan denken. Om te weten 

welke producten bouwbedrijven in de 

toekomst moeten gaan bouwen, moet 

men zich verdiepen in verschuivingen in de 

maatschappij op de langere termijn. “Ook 

van andere bedrijfstakken, waar industri-

alisering al veel verder is, kunnen wij in de 

bouw veel leren” betoogt Wasim.

“sociale  
innovatie in de  

logistieke  
bouwketen en  

digitalisering van 
de bouw.”

Tegenwoordig worden nieuwe collega’s 

opgeleid met een focus op competenties 

die steeds belangrijker worden. Zo krijgen 

ze bij de opleiding Built Environment de 

nieuwste instrumenten mee, maar hen 

wordt vooral geleerd dat het middelen zijn 

om een doel te bereiken. BIM modellen 

(een bestand met informatie over het 

gebouw dat dient als een betrouwbare 

basis voor het nemen van besluiten tijdens 

de gehele levenscyclus ervan) worden 

meer en meer gebruikt om gebruikers-

informatie te verzamelen en hiervan te 

leren. Het verzamelen van deze data 

en het integreren in BIM modellen geeft 

nieuwe impulsen aan het ontwerpproces. 

“Een ‘terugroep’- actie voor gebouwen 

zal er niet komen. Maar met de moderne 

instrumenten en gereedschappen gaat 

de nieuwe generatie bouwvakkers het 

anders doen. Daar is industrialisering wel 

onontbeerlijk voor” zo besluit Wasim.

Daarom: “Van harte geïndustrialiseerd!”
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W A S I M  H A J I  &  R O B O T A R M  H V A

D e  r o b o t a r m  k a n  s t r a k s  –  m e t 
i n p u t -  o n d e r  m e e r  g r i j p e n , 
( s t e n e n ) s t a p e l e n ,  p l a s t i c  
v e r v o r m e n ,  k l o p p e n ,  z u i g e n , 
f r e z e n ,  l a s e r s n i j d e n  e n  z e l f 
v o o r w e r p e n  h e r k e n n e n .
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H e d d e s  b o u w t  m e t  p a s s i e

VAN ABC TOT Z  
PUNT DE SNIEP

Samen met Heddes wordt er gewerkt aan de realisatie van het 

project Punt De Sniep in Diemen. Hier worden 201 appartementen 

gebouwd op een ‘eiland’, een ingewikkeld en in het oog springend 

stukje Diemen. De appartementen zullen turnkey aan Vesteda 

worden opgeleverd. Overigens doet Vesteda nu reeds aan tafel 

mee in het team.

Deze opdracht heeft ABC Vastgoed gewonnen uit een tender. 

Marcel licht toe dat ABC Vastgoed bij voorkeur opdrachten 

uitvoert waar ze het verschil kunnen maken door toegevoegde 

waarde te leveren. Dat is precies wat hen met Heddes verbindt 

en daar maken we onze klanten blij mee. Er moet in een opgave 

Samen met directeur Marcel Loosen van ABC Vastgoed en directeur Cors Smitshoek van abcnova bespreken we de 
stand van zaken in de bouw- en vastgoedwereld. Beide heren hebben veel praktische ervaring en wijsheid en geven 
duidelijk blijk van een zeer hoog gehalte van Doen! Ze zijn pragmatische ontwikkelaars en consultants, geen ‘shiny 
shoes’, maar gewoon aanpakken die projecten. We bespreken met hen wat er nodig is om projecten tot een succes te 
brengen, want ABC Vastgoed en abcnova maken graag het verschil. 

K L A N T  A A N  H E T  W O O R D

Artist impressions: KCAP Architects & Planners
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interview 
Marcel Loosen en Cors Smitshoek 

project Punt De Sniep Diemen
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meer gevraagd worden dan alleen het bouwen. Iedereen wil 

binnen zijn expertise graag creativiteit in het proces inbrengen. 

Het gaat volgens Marcel bij een tender als die van Punt De Sniep 

vooral om het concept. In een marktconsultatie is eerst met de 

gemeente een dialoog gevoerd over welke aanpak en aandacht 

deze opgave nodig heeft. Marcel moedigt het hele team aan om 

vooral “te luisteren” naar de opgave. Je hebt visie nodig wat de 

basis vormt voor de storytelling van een plek. Marcel heeft het 

over de competenties van een winnend team en noemt naast 

“software, hardware”, ook de noodzaak van “orgware”; de juiste 

mensen op het juiste moment aan tafel.

Daarin versterken ABC Vastgoed en abcnova elkaar in hoge 

mate. De schat aan praktische kennis en ervaring, vanuit 

projectmanagement en als ontwikkelaar, zet abcnova in bij ABC 

Vastgoed en brengt daarbij vooral de competentie mee om de 

belangen van de opdrachtgever te onderkennen en daar voor te 

staan. 

Cors werkt dan ook graag in diverse projecten samen met 

zijn ‘opdrachtgever’ Marcel. Zo is bij een project in Utrecht de 

opgave door ABC gewijzigd van een gesplitste opgave naar een 

integrale opgave, waardoor men synergie wist te bereiken. “We 

bieden dit als alternatief aan de opdrachtgever aan en gelukkig 

heeft gemeente Utrecht de meerwaarde van deze integrale en 

duurzame invulling gewaardeerd”.
Op deze wijze werken we ook samen met Heddes aan het 

project Punt De Sniep. De bouw gaat zeer voortvarend en als er 

discussies zijn, worden die goed opgelost. Cors is vooral op zoek 

naar samenwerking op basis van een alliantie. De aannemers die 

de cultuur hanteren van “kaarten tegen de borst houden”, gaan er 

niet komen, aldus Cors. 

Met Heddes daarentegen is in elke fase van het project het 

gesprek gevoerd over mogelijke risico’s. Wat Cors betreft is het 

inzetten van elkaars sterke punten de basis van een goede 

samenwerking. Risico’s horen daar bij en die moet je vooral 

bespreken in plaats van alleen maar heen en weer schuiven; “we 

zijn geen dozenschuivers; we pakken de inhoud beet!”.

 

Ook bij abcnova is de inzet steeds vaker een multidisciplinaire, 

binnenstedelijke opgave. “We hebben daar de juiste mensen 

voor”. De specialisten van ABC leveren de organisatie van het 

proces, maar ook de ervaring op het gebied van woningbouw en 

utilitaire projecten.

Cors herkent de kwaliteiten in de mensen van Heddes. “Overal 

in de bouw zijn tekorten en heerst een zekere paniek, maar niet 

bij Joop, de projectleider van Heddes op het project De Sniep. Hij 

regelt het gewoon en heeft het project goed onder controle”.

Heddes is er trots op om samen met ABC Vastgoed en abcnova 

te mogen bouwen voor Vesteda.
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O V E R  H E D D E S

S a m e n  z i j n  w i j  H e d d e s

STABIELE BASIS
OOK VAN BELANG

De stabiele basis van Heddes Bouw & Ontwikkeling wordt 

gevormd door meerdere aspecten. Ons kantoor in Hoorn 

bijvoorbeeld, met sinds kort ook een vestiging in Schiphol-Rijk. En 

niet te vergeten de mensen die Heddes samen Heddes maken. 

Maar ook ons moederbedrijf Ballast Nedam en haar Turkse 

eigenaar Rönesans, zorgen voor stabiliteit.

De Rönesans Groep is opgericht in Sint Petersburg in 1993 en heeft 

sinds die tijd al ruim 500 projecten met een totale oppervlakte 

van 15 miljoen vierkante meter gerealiseerd. 

Sinds 2015 is Ballast Nedam, en daarmee ook Heddes Bouw & 

Ontwikkeling, onderdeel van deze Turkse multinational, waarvan 

de familie Ilicak het grootste aandelenbelang heeft. 

Jaarlijks geeft het tijdschrift Engineering News-Record een lijst uit 

met de 250 grootste bouwconstructeurs ter wereld.  Daar heeft 

het concern onlangs de 38e plek veroverd. 

Is er veel veranderd sinds Heddes een Turks moederbedrijf heeft? 

Nee! Maar we zijn wel doorgegaan met verbeteren. Het 

continu verbeteren zit in onze genen en wij herkennen onszelf 

in de overtuigingen van Rönesans. Ook voor Heddes geldt dat 

teamgeest de motor is tot succes en wij herkennen ons in de 

uitspraak dat je lef en uitdagende doelstellingen nodig hebt om 

succesvol te groeien.

RÖNESANS EXCELLENCE AWARD

Onze kernwaarden creatief, deskundig en betrouwbaar komen 

terug in de waarden die Rönesans nastreeft. In die zin zijn 

er overeenkomsten. Maar het is bij ons moederbedrijf niet 

onopgemerkt gebleven dat we binnen het grote geheel nog altijd 

onze eigen cultuur hebben behouden. Iets wat we heel belangrijk 

vinden; het is wat Heddes Heddes maakt en waar we trots op 

zijn. Dit behoud van cultuur is naast de groei en het behaalde 

rendement voor Rönesans aanleiding geweest om Heddes Bouw 

& Ontwikkeling te nomineren voor de Rönesans Excellence Award, 

een prijs voor bedrijven of onderdelen van de Rönesans Group. 

Uiteraard zijn we gedreven om te winnen, maar de nominatie voor 

deze unieke prijs is al een compliment op zich.

“... voor Heddes geldt dat 
teamgeest de motor is tot 

succes”

‘Doe maar gewoon, dat is gek genoeg’ is een uitspraak 
die ons als Westfries bouwbedrijf goed past. Met twee 
benen op de grond is wel zo stabiel. Want stabiliteit is key 
als het gaat om bouwen en ondernemen. Elke uitvoering 
start met de fundering.
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L a k h t a  C e n t e r  S t .  P e t e r s b u r g

M e t  e e n  h o o g t e  v a n  4 6 2  m e t e r 
h e t  h o o g s t e  g e b o u w  i n  E u r o p a . 
H e t  p r o j e c t  i s  o o k  e e n  v a n  d e  2 0 
h o o g s t e  g e b o u w e n  i n  d e  
m e n s e l i j k e  g e s c h i e d e n i s .

Dit Rönesans project is voltooid in 2018 en heeft 
talloze records gebroken. De palen die in het Laktha 
Center-project werden gebruikt, met een gewicht 
van ongeveer 670.000 ton, hadden een diameter van 
ongeveer 2 meter, wat een nieuw wereldrecord oplevert. 

De Lakhta wolkenkrabberfundering werd gelegd in een 

recordbrekende, ononderbroken 49 uur gieten van 19.624 kubieke 

meter beton. De constructie van de fundering van gewapend 

beton gebruikte in totaal 9.2 duizend ton ijzer. De metalen die in 

dit gedeelte van het project worden gebruikt, zouden voldoende 

zijn om een   replica van de Eiffeltoren in Parijs te bouwen.

Lakhta Center wordt genoemd als een van de belangrijkste 

architecturale projecten in de wereld dankzij de geavanceerde 

technologie. 

De wolkenkrabber heeft 34 hogesnelheidsliften die snelheden tot 

8 meter per seconde kunnen bereiken. Deze liften zorgen ervoor 

dat de wachttijden voor de lift in de wolkenkrabber onder de 30 

seconden blijven, zelfs tijdens de spitsuren.

Het slimme gevelontwerp, het nieuwe brandsysteem en de 

‘suspended floor’-strategie verhogen de algehele veiligheid en 

energie-efficiëntie terwijl ze superieure geluidsisolatie leveren.
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Artist impressions: Rönesans Holding

ronesans.com/en/where-we-are
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M O D U L A I R  B O U W E N

Z E L F S T A N D I G E  P R O J E C T L E I D E R ? 
B E L  V O O R  E E N  U I T D A G I N G !
E R V A R I N G  M E T  P R O J E C T O R G A N I S A T I E ( S )
K L A N T G E R I C H T  &  O N D E R N E M E N D  
K E N N I S  V A N  B O U W R E C H T / - B E S L U I T
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I N T E G R A A L  B O U W E N

TEKENT U GERUST 
BIJ HET KRUISJE

“Maar die tijd is geweest. Althans wat Heddes Bouw & Ontwikkeling 

betreft. Niet voor niks heeft Heddes “Bouw & Ontwikkeling” aan 

haar naam toegevoegd. Het zogenoemde ‘Design & Build’ maakt 

ons integraalbouwers” vertelt Boaz de Boer, hoofd commercie van 

Heddes.

De afkorting DBFMO is in de bouwwereld een steeds bekendere 

term. Het staat voor Design, Build, Finance, Maintain & Operate, 

de aspecten die bij een bouwproject aan de orde zijn. Waren we 

voorheen vooral gewend aan bouwteams, waar elke partij zijn 

belang en aandeel had, wordt dit nu allemaal meer en meer in 

handen gelegd van één leidende partij. Een optimaal ontwerp 

is het begin van ‘integraal bouwen’. Zaken als –onverwacht of 

onvoorzien- meerwerk en daarmee oplopende kosten worden 

daardoor uitgesloten. 

MINISTER OLLONGREN

Om tot een optimaal ontwerp te kunnen komen, pleitte ook 

minister Ollongren op de Bouwbeurs in Utrecht van afgelopen 

februari, voor ‘integraal bouwen’. Voorwaarde, zo stelde zij, is 

dan wel, dat alle partijen, die bij de verschillende fasen van het 

ontwerp- en bouwproces betrokken zijn, vanaf de start van een 

project samenwerken. Integraal bouwen is, als het gaat om 

duurzaamheid, volgens de minister bijna een voorwaarde. En 

Heddes is het daar volledig mee eens.

“Daarvoor moet je als  
bouwbedrijf het proces om  
integraal te kunnen bouwen  
tot in de puntjes beheersen.” 

Bij een opdrachtgever heerst er voor een bouwproject nog steeds wel eens de angst voor onvoorzien of onverwacht 
meerwerk. Zo ging dat immers voorheen. Daar waar er afgeweken werd of moest worden van het eerste planontwerp, 
leverde de opdrachtgever dat vaak een stevige extra kostenpost op. 
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I N T E G R A A L  B O U W E N

Bij een opdrachtgever heerst er voor een bouwproject nog steeds 

wel eens de angst voor onvoorzien of onverwacht meerwerk. 

Zo ging dat immers voorheen. Daar waar er afgeweken werd 

of moest worden van het eerste planontwerp, leverde de 

opdrachtgever dat vaak een stevige extra kostenpost op. 

“Maar die tijd is geweest. Althans wat Heddes Bouw & Ontwikkeling 

betreft. Niet voor niks heeft Heddes “Bouw & Ontwikkeling” aan 

haar naam toegevoegd. Het zogenoemde ‘Design & Build’ maakt 

ons integraalbouwers” vertelt Boaz de Boer, hoofd commercie van 

Heddes.

De afkorting DBFMO is in de bouwwereld een steeds bekendere 

term. Het staat voor Design, Build, Finance, Maintain & Operate, 

de aspecten die bij een bouwproject aan de orde zijn. Waren we 

voorheen vooral gewend aan bouwteams, waar elke partij zijn 

belang en aandeel had, wordt dit nu allemaal meer en meer in 

handen gelegd van één leidende partij. Een optimaal ontwerp 

is het begin van ‘integraal bouwen’. Zaken als –onverwacht of 

onvoorzien- meerwerk en daarmee oplopende kosten worden 

daardoor uitgesloten. 

MINISTER OLLONGREN

Om tot een optimaal ontwerp te kunnen komen, pleitte ook 

minister Ollongren op de Bouwbeurs in Utrecht van afgelopen 

februari, voor ‘integraal bouwen’. Voorwaarde, zo stelde zij, is 

dan wel, dat alle partijen, die bij de verschillende fasen van het 

ontwerp- en bouwproces betrokken zijn, vanaf de start van een 

project samenwerken. Integraal bouwen is, als het gaat om 

duurzaamheid, volgens de minister bijna een voorwaarde. En 

Heddes is het daar volledig mee eens.

“Daarvoor moet je als  
bouwbedrijf het proces om  
integraal te kunnen bouwen  
tot in de puntjes beheersen.” 

HOE DAT WERKT? 

“Tijdens de fase van het Voorlopig Ontwerp schatten we 

alle mogelijke problemen in. Zo worden risico’s op voorhand 

uitgesloten en nemen wij de verantwoordelijkheid voor het 

ontwerpen van een risicoloos gebouw. Vanaf het begin weten we 

dus wát we moeten doen en hoe we dat gaan doen. En mocht 

er iets toch niet goed gaan, dan is dat onze verantwoordelijk-

Heddes_A4plus_magazine_no3.indd   24 22/05/19   14:41:17



heid. Belangrijk is natuurlijk wel dat alles binnen de afgesproken 

uitgangspunten blijft” zo legt Boaz uit.

Hij vertelt verder: “Integraal bouwen betekent wat ons betreft, dat 

wij bouwen conform de uitgangspunten zoals we die samen met 

de opdrachtgever hebben gedefinieerd en dat de mogelijkheden 

of beperkingen duidelijk inzichtelijk zijn. We maken samen een 

optimaal ontwerp. Daarmee voorkom je meerwerk en krijgt de 

opdrachtgever exact het gebouw, onder de condities en volgens 

de specificaties, zoals we die vooraf samen hebben vastgelegd”. 

Als opdrachtgever krijg je als het ware een gebouw met een 

strik erom. Daarvoor moet je als bouwbedrijf het proces om 

integraal te kunnen bouwen tot in de puntjes beheersen. Vanaf 

het schetsplan weten ze bij Heddes wat ze moeten doen, waar 

naar moet worden gekeken, wat er berekend moet worden, welke 

vergunningen er nodig zijn, aan welke eisen het gebouw moet 

voldoen en of dat technisch te bouwen is. “Wij hebben de mensen 

die dat verschil in deze fase maken” aldus Boaz. “Met betrekking 

tot de aspecten Design & Build willen we natuurlijk een zo mooi 

mogelijk ontwerp. Maar het moet wel worden gerealiseerd 

binnen het budget. Dit vraagt om specifieke competenties en 

vaardigheden. Die vind je terug bij onze collega’s, naast de nodige 

creativiteit, want als de uitgangspunten moeten veranderen, dan 

veranderen wij mee. 

“...dat u exact het gebouw 
krijgt tegen de prijs en de 
condities zoals dat samen 

vooraf is vastgelegd”.

Ook flexibiliteit zit in ons DNA. Onze derde belangrijke waarde 

‘betrouwbaarheid’ zie je terug in het verdere proces. Uiteindelijk 

gaan we het project realiseren, en leveren we een duurzaam 

gebouw, wat haalbaar en betaalbaar is”. 

Dus als Heddes zegt: “tekent u gerust bij het kruisje” dan betekent 

dit, dat u exact het gebouw krijgt tegen de prijs en de condities 

zoals dat samen vooraf is vastgelegd.

“Heddes bouwt en ontwikkelt; integraal. Dat maakt ons anders 

dan andere aannemers” besluit Boaz. 
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Fotografie:  Fred Tigelaar
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H e d d e s  b o u w t  m e t  p a s s i e

BEWUSTE 
BOUWERS
BOUWEN 
BEWUST

B E W U S T E  B O U W E R S

In veel sectoren wordt Maatschappelijk Verantwoord Ondernemen (MVO) 
meer en meer gemeengoed. Het betekent dat bedrijven verantwoordelijkheid 
nemen voor maatschappelijke problemen of uitdagingen ten aanzien van 
het milieu, arbeidsomstandigheden en vergrijzing. Ondernemingen die 
daar een stap verder mee gaan, streven ernaar een bijdrage te leveren aan 
het oplossen van deze problemen. Oftewel, bedrijven die maatschappelijk 
verantwoord ondernemen, houden waar mogelijk rekening met de 
maatschappelijke effecten van hun activiteiten. MVO is daarom geen project, 
maar een integrale visie op de kernactiviteiten van het bedrijf.
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In de bouw is dit fenomeen bekend aan 

het worden onder de noemer “Bewust 

Bouwen”. Een belangrijke slogan is, 

dat een bouwplaats geen wereld op 

zichzelf, maar nadrukkelijk onderdeel 

van haar omgeving moet zijn. Naast 

vernieuwingen in bouwtechnieken spelen 

daarom vooral ook de beheersing van de 

omgeving, veiligheid en duurzaamheid 

een belangrijke rol. Heddes is een Bewuste 

Bouwer en onderscheidt zich daarmee op 

dit maatschappelijke vlak. Een voorbeeld 

daarvan is de bouw van het door Being 

Development ontwikkelde Yotel Hotel aan 

de Amsterdamse Asterweg. 

“Onze mensen en uitvoerende 

medewerkers maken wij voortdurend 

bewuste bouwers door middel van nieuws 

op de speciale website van het project, 

maar ook door een introductiefilm en 

een e-learning module die zij moeten 

doorlopen voordat zij aan de slag gaan. 

Natuurlijk zijn er specifieke en uitgebreide 

bouwplaats- en gedragsregels waaraan 

iedereen moet voldoen als zij eenmaal 

aan het werk zijn en die duidelijk worden 

gecommuniceerd via een beeldscherm 

in de bouwkeet. De informatie op dit 

beeldscherm wordt met grote regelmaat 

ververst en geactualiseerd. 

Daarnaast betrekken wij de omwonenden 

graag en actief bij dit project. Zo geven 

wij nieuwsbrieven uit over de voortgang 

van de bouw, beperken we zoveel als 

mogelijk de overlast voor de omgeving 

van het bouwproject, maar krijgen we 

ook graag tips, meldingen en vragen 

wanneer er in de uitvoering zaken beter 

kunnen. Voor zowel de medewerkers 

en onderaannemers als voor de 

omwonenden hebben we daarom de 

mogelijkheid om tips, meldingen en 

vragen aan ons door te geven. Daarvoor 

is het contactformulier op de website 

opgenomen” legt Paul Bos uit, die als 

projectleider verantwoordelijk is voor dit 

project. 

Bewust Bouwen heeft een gedragscode 

die zich richt op de bouwplaats én haar 

omgeving. De gedragscode biedt het 

hele projectteam, van timmerman tot 

projectmanager, concrete handvatten 

voor hoe zij bewust, met oog voor de 

omgeving, het milieu en veiligheid, met 

minder hinder of overlast kunnen werken. 

DE GEDRAGSCODE 

Deze kent vijf pijlers, die allemaal 
onontbeerlijk zijn voor een goed 
functionerend project. 

Allereerst is dat de omgeving. Hierin wordt 

uiteengezet, dat hinder en hinderbeleving 

voor de omgeving van de bouwplaats 

dient te worden beperkt. Daartoe behoort 

niet alleen dat meldingen, vragen of 

tips an de omwonenden kunnen worden 

doorgegeven, maar ook dat er pro-actief 

over het bouwproject gecommuniceerd 

wordt.

De tweede pijler betreft het aspect 

veiligheid. Veilig werken geldt niet alleen 

voor de mensen die werkzaam zijn op de 

bouwplaats, maar veiligheid geldt ook 

voor de omwonenden, de voorbijgangers 

en bezoekers.

De derde pijler is die van vakmanschap. 

Bewuste Bouwers hebben aandacht voor 

de ontwikkeling, de gezondheid en het 

welzijn van hun vakmensen en dragen 

daardoor bij aan een goed imago van de 

bouwsector.

De vierde pijler gaat over het milieu. 

Afvalmanagement en energiebe-
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B E W U S T E  B O U W E R S

sparing zijn belangrijke elementen om het 

milieu zo veel als mogelijk te ontzien en zo 

duurzaam mogelijk te bouwen.

De vijfde en laatste pijler betreft 

verzorgdheid en netheid. Geen onnodige 

rommel of afval op of rond de bouwplaats. 

Materiaal en materieel zijn altijd schoon, 

netjes en onderhouden.

Alle pijlers tezamen maken de 

gedragscode, waardoor Bewuste Bouwers 

het visitekaartje zijn van de bouwsector.

“...alleen wanneer 
alle vragen correct 

zijn beantwoord 
krijgt hij of zij een 

zogenoemde 
‘clearance’.” 

Het klinkt allemaal mooi en eigenlijk 
heel logisch. Maar hoe maak je al die 
verschillende medewerkers, ook die 
van onderaannemers, nou bewust 
van die gedragscode? 
We vroegen het aan Paul Bos. 

“Voordat iemand, willekeurig wie, toegang 

krijgt tot de bouwplaats, moet hij een 

introductiefilmpje bekijken. Onderdeel 

van dat filmpje is een aantal vragen 

die gaan over de gedragscode. De 

vragen worden door het filmpje heen 

voorgelegd. Pas als de vragen correct 

zijn beantwoord kun je naar het volgende 

onderwerp. En alleen wanneer alle 

vragen correct zijn beantwoord krijgt hij 

of zij een zogenoemde ‘clearance’. Dat 

gebeurt allemaal digitaal, via zijn eigen 

smartphone of via de computer op het 

project. Die clearance is een melding dat 

de introductie correct is doorlopen en als 

hij die aan de hoofduitvoerder toont krijgt 

hij zijn toegangspasje. Zonder pasje geen 

toegang. Zo simpel is het”.

Concluderend mag je dus gerust stellen, 

dat de gedragscode van Bewuste Bouwers 

alle items verbindt, samenbrengt en naar 

de dagelijkse praktijk op de bouwplaats 

vertaalt, ten aanzien van maatschappelijk 

verantwoord ondernemen, omgevingsma-

nagement, social return en BREEAM-NL.

Overigens kan ook de opdrachtgever 

of de ontwikkelaar van het bouwbedrijf 

verlangen, dat er gewerkt wordt met de 

gedragscode van Bewuste Bouwers. 

Meer informatie over Bewuste 
Bouwers vindt u op de website 
bewustebouwers.nl.
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R i j n k a d e  5  U t r e c h t

Voormalige V&D winkel met ruim 34.000m2 weer 
in hersteld.
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J a n  B a k e r s  |  a r c h i t e c t

CADEAU 
AAN DE STAD!

P R O J E C T  S P E C I A L

Dat er in het centrum van Utrecht veel gebeurt 
op het gebied van stadsvernieuwing en 
ontwikkeling zal niemand ontgaan. Het is 
meestal bouwen op een postzegel, of zoals we 
soms bij Heddes zeggen: “op de rand van een 
postzegel”. Maar op soms bijna onmogelijke 
plekken bouwen, de stad in ere herstellen of 
de stad haar vergane glorie teruggeven, loont 
altijd de moeite. Samen maken we de stad 
mooier en beter. 
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We spreken de regisseur van een ingreep 

in de binnenstad van Utrecht. Aan de 

zoom van Hoog Catharijne, wordt de 

voormalige V&D winkel met ruim 34.000m2 

weer in herstelde staat teruggegeven aan 

de stad. Alsof we een cadeau uitpakken 

waar met een enorm team ruim een jaar 

aan is gebouwd. Jan Bakers van Jan 

Bakers architecten heeft in opdracht van 

eigenaar IEF Capital gewerkt aan deze 

uiterste precisie ingreep op een bijzondere, 

maar moeilijke locatie aan de Rijnkade in 

Utrecht.

Jan voelt zich bij een opgave als Rijnkade 

5 verplicht om de stad te herstellen en het 

gebouw terug te geven aan “zijn Utrecht”. 

Soms vraagt een transformatie om een 

stofkam en soms om een grote bezem. 

Dat verschilt elke keer weer. De voormalige 

V&D mocht niet groter worden, maar een 

oppervlakte van 34.000m2 was dan ook 

al fors aan de maat. Een zeer bruikbaar 

casco is door Jan als chirurg ingezet en 

op plekken zijn mooie vides toegevoegd 

om zo ruimte te maken voor de invulling 

van de overkluizing op maaiveld. Zo werd 

op de ene plek iets weggehaald en op de 

andere iets toegevoegd. 

Het gebouw krijgt zijn allure terug door het 

“op de grond te zetten”. In de overkluizing 

komt de Jumbo met een bijzondere 

Jan Bakers architect | de stad herstellen en 
het gebouw terug geven aan “zijn Utrecht”.
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P R O J E C T  S P E C I A L

supermarkt, inclusief bijbehorende horeca 

en terrassen. De levendigheid komt terug 

aan het kanaal, dat weer teruggebracht 

wordt voor de deur. De overige 

winkelruimte wordt ingevuld door Primark 

en Hudson’s Bay.

“... in de binnen-
stad heb je de  
kwaliteiten van 
een partij als  

Heddes nodig”,

Jan ziet zichzelf als regisseur van de 

bouwopgaven die hij uitvoert. Detaillering 

en verstand hebben van je vak zijn 

voorwaarden, maar ook de drive om 

plannen verder te brengen en strategisch 

alle stakeholders bij elkaar houden, is 

zijn passie. “Er bestaan geen eenvoudige 

opgaven meer en zeker in de binnenstad 

heb je de kwaliteiten van een partij als 

Heddes nodig”, aldus Jan.

In die passie vinden Jan Bakers en 

Heddes elkaar. Jan heeft van Heddes 

het vertrouwen gekregen om ook de 

uitwerking van het plan met zijn bureau 

ten uitvoer te brengen. Jan herkent de lef 

en ambitie die hij zelf heeft ook in Heddes 

en geniet ervan om samen mooie dingen 

te realiseren.

Zo geven we samen de stad Utrecht een 

mooi cadeau!
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V a k m a n s c h a p  i s  . . . 

EEN ODE 
AAN ALLE 
VAKLIEDEN

Toch associëren veel mensen 

vakmanschap over het algemeen nog 

steeds met de noeste werker, die ‘zijn 

handen laat spreken’ om een fraai stuk 

werk af te leveren. 

Oftewel, vakmanschap is in de beleving 

van velen vooral een ambacht; het 

ware, bijna kunstzinnige handwerk 

om een beroep uit te oefenen en een 

hoogwaardig product af te leveren. 

De gedachten gaan dan vooral uit 

naar klokkenmakers, vioolbouwers, 

klompenmakers, enzovoorts. De 

bijna uitgestorven beroepen die je 

tegenwoordig alleen nog op markten en 

braderieën ziet.

Anno nu is niets minder waar natuurlijk. 

Als je de vakmensen op project West Beat 

te Amsterdam aan het werk ziet weet je 

wel beter. Zij bouwen wat nog niet eerder 

is gebouwd. Een nieuw icoon van de stad, 

een project waarover nu al breeduit wordt 

gesproken. Alle vakmannen (en vrouwen) 

komen samen in de fase waarin het 

project zich momenteel bevindt. West 

Beat heeft een onderbouw, die onder 

andere uit 80 betonnen bogen bestaat 

waar een kleine 800 m³ beton en 150 ton 

betonstaal in zit. Dat alles wordt uitgekist 

en gestempeld met ca. 300 vuldozen en 

8.000 m² stempels. 

Timmerlieden, ijzervlechters, onder-

steuningsbouwers, maar ook 

werkvoorbereiders, bouwbegeleiders, 

uitvoerders, enzovoorts, zij zorgen er 

Industrialisering, robotisering, automatisering, digitalisering… Het zijn 
allemaal relatief nieuwe termen in het hedendaagse arbeidsproces, althans 
voor wat de bouwwereld betreft. En in al die aspecten is vakmanschap 
minstens zo hard nodig als de zogenoemde ‘ouderwetse’ handenarbeid. 
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V A K M A N S C H A P

allen voor dat de bouw probleemloos 

doorloopt, dat iedereen zijn werk tijdig 

en goed kan doen en dat alle risico’s 

in kaart worden gebracht om fouten 

te voorkomen. Dat vereist allemaal 

vakmanschap.

Zeker, ook de processen in de bouw 

veranderen, door een toenemende mate 

van robotisering, automatisering en 

digitalisering in bepaalde delen van het 

bouwproces. En ook in die vakgebieden is 

vakmanschap een absolute vereiste. Want 

je moet er niet aan denken, dat een klein 

rekenfoutje over het hoofd wordt gezien. 

Maar projecten bouwen die nog nooit 

eerder zijn gebouwd vragen om vakkennis, 

deskundigheid en vakmanschap in alle 

geledingen. Niet in de laatste plaats als 

het gaat om de uitvoering van bepaalde 

werkzaamheden, waarvoor nu eenmaal 

ambachtelijk werk vereist is.

Toch lijkt een ambacht, als timmerman, 
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metselaar, of ijzervlechter tegenwoordig 

voor veel jonge mensen, die hun keuze 

voor een beroep moeten maken, minder 

interessant en minder aantrekkelijk. 

Eerder wordt de keuze gemaakt voor een 

kantoorbaan, of –meer algemeen- een 

baan waarbij je je handen niet vuil hoeft 

te maken. Terwijl het gezegde niet voor 

niets is: “als je met je handen kan werken, 

verdien je altijd geld”.

Eigenlijk is het gek, dat die beleving haaks 

staat op de associatie met vakmanschap.

Als gezegd, alle vakmanschap is nodig 

en van belang. Dat geldt zeker in de 

bouwwereld. En voor alle vakmannen en 

–vrouwen mag die erkenning er zijn. Niet 

in de laatste plaats voor beroepen waar 

nog het nodige handwerk moet worden 

verricht. Met het actuele probleem in de 

bouw, dat er een nijpend tekort is aan 

vakmensen, lijkt het terecht om daar eens 

bij stil te staan. En de boodschap mee te 

geven, dat elke vakman en elke vakvrouw 

nodig is. Dat elk beroep z’n mooie kanten 

heeft, ook als je daar je handen voor vuil 

moet maken. 

“Dan is en blijft 
vakmanschap 
echt meester-

schap.”

Spreekwoorden en gezegdes zijn korte, 

krachtige uitspraken door middel van 

een vaste uitdrukking die een waarheid 

of wijsheid bevat. ‘Vakmanschap is 

meesterschap’ is een gezegde, dat vooral 

in combinatie met het gezegde, ‘dat je 

altijd geld verdient als je met je handen 

werkt’, wel wat meer gebruikt mag worden. 

De beleving die daarbij hoort, maakt 

het voor een aantal beroepen wellicht 

mogelijk om weer aantrekkelijk gevonden 

te worden. Ondanks de ontwikkelingen, als 

industrialisering, automatisering, et cetera, 

hebben we nu eenmaal in alle geledingen 

vakmensen nodig. Kijk maar naar West 

Beat. Hoe zou Heddes dit icoon hebben 

kunnen realiseren, zonder de vakmensen 

die wél vuile handen willen en durven 

maken? 

Laat iedereen maar eens trots zijn op zijn 

of haar vakmanschap. Niet in de laatste 

plaats een ieder die bereid is iets moois 

te realiseren, ook als je daar vuile handen 

van krijgt.

Dan is en blijft vakmanschap echt 

meesterschap.

Foto’s: Brand Urban Agency
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In het gebouw aan de Lelylaan komen  
ca. 150 woningen, werk-, cultuur- en  

ontmoetingsfuncties plus een  
ondergrondse parkeergarage. 

P R O J E C T

Artist Impressions: Lingotto en StudioNinedots
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Kern van het ontwerp is een ‘Superruimte’ op 
de begane grond. Deze collectieve ruimte is 

65 bij 50 meter groot en 8,5 meter hoog.
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D i j k l a n d e r  Z i e k e n h u i s

M a r c o  B o o t s

C o l l e g a  M a r c o  B o o t s  r e v i t a l i s e e r t  d e 
o n t v a n g s t r u i m t e  t o t  e e n  n i e u w e ,  
f r i s s e  e n  g e z o n d e  o m g e v i n g .  “ e n  d a t 
a l l e m a a l  t e r w i j l  h e t  z i e k e n h u i s  
g e w o o n  d o o r d r a a i t ” .

KLEINBOUW OP LOCATIE
IN GESPREK MET...

M E N S E L I J K E  M A A T
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Het is zeer specifiek werk, omdat er in een 

ziekenhuis met name nadrukkelijk rekening 

gehouden moet worden met mogelijke 

overlast door bijvoorbeeld trillingen, 

stof, of geluid. Daarnaast moet de zorg 

24/7 doorgaan. De bedrijfsvoering van 

een ziekenhuis is, begrijpelijk, uitermate 

belangrijk, want niet zelden gaat het 

werkelijk om mensenlevens.

Marco Boots is 48 jaar en werkt al vanaf 

zijn 17e bij Heddes. Hij begon als leerling en 

groeide door naar Meewerkend Voorman. 

De laatste 14 jaar is hij full-time werkzaam 

in het Westfriesgasthuis, het ziekenhuis in 

Hoorn dat tegenwoordig bekend is onder 

de naam Dijklander Ziekenhuis. Samen 

met drie of vier collega’s zorgt hij er voor, 

dat alle verbouwingen en onderhouds-

werkzaamheden worden geregeld en 

uitgevoerd. Hij regelt eigenlijk alles zelf. 

Dat Heddes grote, complexe nieuwbouwprojecten realiseert, zoals bijvoorbeeld een appartementengebouw, of een 
hotel, is wellicht voldoende bekend. Minder bekend is het verbouwen IN een bestaand ziekenhuis. Maar ook dat is een 
specialiteit waar Heddes vele jaren ervaring mee heeft. 
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En als hij vragen heeft of er hulp nodig is? 

“Vaak worden er vragen naar kantoor 

gestuurd, maar uiteindelijk komen ze 

toch weer bij mij terecht” vertelt hij. 

Eigenlijk komt alles op zijn bordje terecht. 

Marco stuurt z’n collega’s aan, regelt de 

inkoop van de nodige materialen, zet 

onderaannemers in en zorgt er in het 

bouwteam voor dat al het werk op elkaar 

wordt afgestemd. “De planning moet 

gehaald worden want het ziekenhuis 

moet nu eenmaal door. Dat doen we 

met een vaste kern van mensen, vaste 

onderaannemers, installateurs en 

‘collega’s’ uit het ziekenhuis van met name 

de Technische Dienst” legt hij uit.

Sinds een half jaar is hij ook verant-

woordelijk voor het Dijklander Ziekenhuis 

in Purmerend, voorheen Waterland 

Ziekenhuis, nu de beide ziekenhuizen zijn 

gefuseerd. Dat is nog wel even wennen. 

Daar worden nu grote verbouwingen 

uitgevoerd en die vragen nu veel van 

zijn tijd en aandacht. Terwijl in Hoorn 

tegelijkertijd alles gewoon moet doorlopen 

en niets fout mag gaan. Toch heeft Marco 

er alle vertrouwen in dat het goed zal 

gaan: “Wij zorgen gewoon dat het goed 

komt en dat alles doorgaat zoals het hoort. 

Wij bewijzen dat al jaren in de praktijk. 

Wij zijn er aan gewend om zo te werken. 

In Purmerend is men nog niet zo aan 

ons gewend en daar moeten wij ons nog 

bewijzen. Maar we gaan daar ook gewoon 

werken zoals we dat in Hoorn gewend zijn. 

Ik zie niet in waarom dat in Purmerend 

anders zou gaan”.

In alle jaren dat ik Marco hier werkt heeft 

hij nooit een geschil gehad, met wie dan 

ook, vertelt hij. “Als er een contract wordt 

voorgelegd, teken ik dat blind. We spreken 

af wat we gaan doen en wanneer we 

dat gaan doen en dan doen we dat ook 

gewoon. Discussies kunnen er altijd zijn, 

maar die zijn er om opgelost te worden. 

”onderaannemers, 
installateurs en 
‘collega’s’ uit het 

ziekenhuis”n

M E N S E L I J K E  M A A T

H e d d e s  K l e i n b o u w

M a r c o  h e e f t  v a n w e g e  d e  d o o r l o p e n d e 
h o e v e e l h e i d  p r o j e c t e n  i n  d e  z i e k e n h u i z e n 
i n  H o o r n  e n  P u r m e r e n d  z i j n  e i g e n  p l e k  e n 
z o r g t  v o o r  e e n  s o e p e l  v e r l o o p  v a n  d e  
w e r k z a a m h e d e n .
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We werken proactief, zijn flexibel, dragen 

oplossingen aan en nemen initiatieven. 

Wij zijn als het ware de brug tussen twee 

compleet verschillende werelden: die van 

bouwvakkers en medisch specialisten”.

Tijdens de rondleiding krijgen we ‘en 

passant’ nog een lesje in klantgericht 

bouwen. De mannen van Heddes werken 

in de omgeving van de gebruiker en 

handelen daar ook naar. Zij zorgen 

ervoor dat overlast tot een minimum 

wordt beperkt en spelen daadkrachtig 

in op vragen van bewoners. Zij bieden 

een helpende hand waar dat nodig is. 

Heddes werkt met vaste mensen en 

vaste onderaannemers. Vakmanschap is 

belangrijk maar ook de herkenbaarheid en 

het vertrouwen wat dat uitstraalt moet niet 

worden onderschat.

Vervolgens spreken we met opdrachtgever 

Maarten Sijpestein. Hij is verantwoordelijk 

voor de Technische Dienst en Vastgoed 

van de gefuseerde ziekenhuizen. Dat 

laatste heeft hij zelf opgezet. Beheren van 

vastgoed en de uitvoering van projecten 

zijn twee verschillende zaken, legt hij uit. 

“Een aanpassing in de gebouwen komt na 

afronding weer terug bij beheer. Daarom 

moet je aan de voorkant goed definiëren 

wat exact de vraag is. Wat zijn de wensen 

en behoeften, aan welke specificaties 

moeten we voldoen. Dat is belangrijk 

om aan de achterkant problemen te 

voorkomen. Dat vraagt een nauwe 

samenwerking tussen de uitvoering en de 

beheerder”. In een bestaande omgeving 

die in z’n kernactiviteiten moet doordraaien 

mag en kan er niets misgaan. Maarten 

heeft als achtergrond projectleider in de 

bouw en consultancy. Hij kan zich dan ook 

goed verplaatsen in de positie van andere 

partijen en weet dat samenwerking de 

enige goede weg is.

“Wat mooi is aan het werken in bouwteam, 

is dat de aannemer vroeg wordt 

betrokken, het liefst al in de ontwerpfase. 

De voorsprong die je daarmee krijgt 

vertaalt zich in de realisatietijd en in 

de uiteindelijke kosten. Risico’s zijn op 

voorhand al vermeden. Op die basis is 

de samenwerking ingericht” zo vertelt 

Maarten.

Hij licht nog wel toe, dat de kaders in 

het contract wel moeten zijn ingevuld, 

want daarin zit de nodige sturing. “Zoals 

de scheidsrechter het voetbal leidt, 
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binnen de grenzen en de spelregels, zo zijn 

het de deskundigen die de mogelijkheden 

en de prijsstellingen controleren. Anders 

zou een echte samenwerking niet mogelijk 

zijn” aldus Maarten. 

“In een bestaande 
omgeving die in 

z’n kernactiviteiten 
moet doordraai-
en mag en kan er 

niets misgaan.”

“Leren van fouten is belangrijk. We 

hebben veel geleerd van de verbouw 

van het Moeder-Kind centrum. Die 

leermomenten nemen we mee naar 

een volgende verbouwing. Het feit dat er 

meerdere projecten met het zelfde team 

gerealiseerd gaan worden, geeft ons de 

mogelijkheid tot continu verbeteren. Het 

belang van het project staat altijd voorop” 

voegt hij eraan toe.

Duidelijk is, dat het vooral gaat om 

vertrouwen in combinatie met goede 

afspraken. De verwachtingen binnen 

het ziekenhuis zijn hoog gespannen. 

Alle partijen moeten hun individuele 

belangen kwijt kunnen, in het belang van 

het project. Het contract dat er tussen 

de opdrachtgever en Heddes is gesloten, 

voorziet uiteindelijk ook in de bescherming 

van die wederzijdse belangen. Een project 

is pas een succes als het blijvend een 

duurzame toekomstbestendige, veilige, 

inspirerende en motiverende omgeving 

biedt aan alle betrokken: patiënten, 

medewerkers, gebruikers, staf et cetera, 

zowel tijdens de uitvoering als daarna.

“De beleving, de eisen en de behoeften van 

de (eind)gebruiker zijn vanaf het eerste 

begin onze focus. Dat moet je altijd voor 

ogen hebben. Want als dat doel vanaf 

het begin verkeerd is krijg je een ander 

gebouw dan wat je wilt hebben” vult hij 

aan.

Heddes heeft zich bewezen de juiste 

partner te zijn, ook als het om “inhouse” 

projecten gaat. Ook hier ontwikkelt Heddes 

zich naar een integraal bouwer. 

M E N S E L I J K E  M A A T
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C o ö r d i n a t i e  C e n t r u m  E n e r g i e  V U  C a m p u s

D e  s c h o o r s t e e n  v a n  h e t  E n e r g i e  C e n t r u m 
k r i j g t  e e n  n o o d z a k e l i j k e  o p k n a p  b e u r t  d o o r 
d e  c o l l e g a ’ s  v a n  H e d d e s  K l e i n b o u w .  H i e r b i j 
s t a a n  a f s t e m m i n g  e n  l o g i s t i e k  b o v e n a a n  i n 
p r i o r i t e i t . 
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B o u w p l a n n e n  h a a l b a a r  m a k e n 

D i t  i s  d e  u i t d a g i n g  v a n  e l k e  d a g 
b i j  H e d d e s .  W e  g e b r u i k e n  d a a r -
v o o r  a l l e  m o d e r n e  h u l p m i d d e l e n . 
H e t  B I M  m o d e l  o n d e r s t e u n t  d e  
h o e v e e l h e d e n ,  d e  a a n p a k ,  d e 
l o g i s t i e k  e n  b r e n g t  d e  n e u z e n 
d e z e l f d e  k a n t  o p  i n  h e t  h e l e 
b o u w t e a m . 

H e d d e s  g e e f t  m e n s e n  d e  r u i m t e

Heddes_A4plus_magazine_no3.indd   44 22/05/19   14:42:02



C o l u m n  E r i k  R o e l o f s e n

NIET ONBELANGRIJK  
DE BOUWKOSTEN 

Om zoveel mogelijk kwaliteit te behalen 

binnen het beschikbare budget zoeken alle 

betrokkenen de grenzen op en dagen ze 

elkaar uit om het maximale te realiseren.

Met onze kennis van bouwen, en daarmee 

onze kennis van bouwkosten, kunnen wij 

niet alleen in de realisatiefase, maar ook 

in het ontwerpproces een belangrijke 

meerwaarde leveren aan het gehele 

bouwproces. De belangrijkste beslissingen 

die van invloed zijn op de uiteindelijk 

kosten worden namelijk vroeg in het 

proces gemaakt. De keuze om überhaupt 

te bouwen is daarin natuurlijk het ultieme 

bewijs. Heddes voelt zich dan ook als een 

vis in het water bij projecten waarin we 

deze rol kunnen en mogen vervullen. Met 

onze kennis zorgen we voor grip op de 

bouwkosten en het maken van de juiste 

ontwerpkeuzes.

Dat dit niet de makkelijkste weg is 

ondervinden wij dikwijls. Het nemen van 

verantwoordelijkheid en het waarmaken 

van de geraamde bouwkosten vraagt om 

een duidelijke visie en een mening. Hierin 

zoeken we naar een evenwicht tussen 

kwaliteit en budget, tussen de risico’s en 

de kansen, tussen het vasthouden van 

uitgangspunten en de klantwensen. We 

stellen kritische vragen, maar dragen 

ook alternatieven aan om er voor te 

zorgen, dat de geïnvesteerde euro’s zoveel 

mogelijk ‘zichtbaar’ zijn. Hierbij ‘varen wij 

scherp aan de wind’, niet door risico’s in 

te prijzen, maar door een eigen mening 

te hebben. Een eigen mening die we 

baseren op zoveel mogelijk informatie. Het 

belang van informatie is dan ook in elke 

fase cruciaal. Informatie niet alleen over 

het ontwerp, maar ook over de locatie, 

de tijd en de markt met als doel om een 

compleet beeld te krijgen van de scope, 

de omvang, de kansen en de risico’s. 

Hierin is met name het aspect van risico’s 

lastig in geld te vatten. Daarom bespreken 

we samen met onze opdrachtgever en 

partners in het project welke maatregelen 

we kunnen nemen om de risico’s te 

beperken en het project daarmee 

haalbaar te houden.

Met deze aanpak zorgen we voor 

betrouwbare kosteninformatie in alle fases 

van het project. In alles hierin is het zaak 

om transparant te communiceren en 

open te zijn over de kosten. Om elkaars 

belangen te kennen en de verantwoor-

delijkheden eerlijk te verdelen. Ik voel me 

hierin gesteund door een fantastische 

club mensen die elke dag onze beloftes 

waarmaken. Ook daarin zijn we samen 

Heddes.

Over de uitdagende bouwopgave die voor ons ligt en de verantwoorde-
lijkheid de we voelen en nemen om samen met onze opdrachtgevers en 
bouwpartners te zoeken naar win-win situaties. Vanuit dat perspectief zoom ik 
graag in op een belangrijk aspect in deze zoektocht, namelijk de bouwkosten.
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S a m e n  z i j n  w i j  H e d d e s

CHRIS SPAANSEN 

”VAN ZAND  
TOT KLANT”

I N T E G R A A L  B O U W E N

Spaansen heeft drukke tijden. We spreken Chris Spaansen die projectleider is van beton casco’s en samenwerkt met 
Heddes Bouw & Ontwikkeling voor de woningen in het FMC bouwsysteem, het woningconcept dat het Spaansen casco 
als basis heeft. 

Chris draagt de naam Spaansen, maar houdt het ‘hebbenschap 

en zeggenschap’ graag gescheiden. Hij is mede eigenaar, maar 

geeft de directie het bedrijf met veel vertrouwen in handen. Voor 

Spaansen geldt dat ze als familiebedrijf in de derde generatie 

graag in de hele keten waarde toevoegen; “van zand tot klant”. 

Chris is van de derde generatie en het bedrijf heeft zich door de 

tijd heen ontwikkeld van alleen handel, naar producent en totaal-

leverancier in bouw en infra. En daar voelt het bedrijf zich erg 

thuis; de bedrijfsonderdelen kunnen elkaar optimaal aanvullen. 

Het zand en grind wordt gewonnen en veredeld, waarna dit deels 

in de eigen fabriek gebruikt wordt voor de productie van prefab 

cascowanden, welke met eigen transport naar de bouwplaatsen 

worden vervoerd en met eigen montageploegen worden 

gemonteerd.  

De drukte in de markt is waar het snel over gaat als we onze 

partners spreken; drukte van projecten in uitvoering, maar ook 

komende projecten. Chris werkt graag met vaste klanten en 

relaties samen. Hij is als projectleider verantwoordelijk voor het 

totale proces rondom de casco’s. Hij organiseert van opdracht tot 

oplevering samen met de afdelingen Verkoop, Werkvoorbereiding, 

Logistiek en inclusief de montage. Hij vindt zelf meer uitdaging in 

zijn rol als projectleider, dan in een leidinggevende rol. 

Bij de samenwerking in projecten met woningcasco’s is het 

succes vooral ook mensafhankelijk; Chris werkt al jaren met de 

collega’s van Heddes, maar kent ook bij andere afnemers de 

mensen goed. “We kiezen elkaar!”, zegt Chris en benadrukt de 

enorme waarde van het hebben van hetzelfde DNA in bedrijven 

en de mensen waar je mee samenwerkt. 

Chris is ervan overtuigd dat ze als Spaansen een verbindende 

rol spelen in het woningconcept met hun casco’s. “Verbinding 

is ons succes”, de schakel in het concept om alle partners aan 

elkaar te verbinden. Op de vraag waar het beter kan, geeft Chris 

aan dat Heddes de kracht van herhaling in het woningconcept 

met hun casco nog beter kan uitnutten. Het proces nog beter 

optimaliseren. We hebben echter te maken met externe 
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factoren die het proces in de projecten 

beïnvloeden. “We plannen de fabriek 

meer dan 100% vol; net als een hotel; we 

hebben overbezetting ingepland, omdat 

we weten dat planningen anders lopen 

dan van tevoren gedacht”. In het sturen en 

verbeteren van projecten willen we graag 

met Heddes blijven leren. Maar uiteindelijk 

blijven we in onze kracht: het leveren van 

casco’s”, aldus Chris. Het woningconcept 

moet een haalbare businesscase zijn en 

daar dragen we graag aan bij. We willen 

graag de belangen van het bouwbedrijf 

snappen, maar ook dat de partner ons 

belang snapt. Wat goed is voor ons, is ook 

goed voor de bouwer.”  

Spaansen groeit en zijn nu de tweede van 

Nederland als het om prefab betoncasco’s 

gaat. De afdeling Bouwsystemen, waar 

de casco’s onder vallen, is verantwoor-

delijk voor ongeveer de helft van de 

totale Spaansen omzet. Dit is vanaf 2012 

flink toegenomen en de andere divisies 

profiteren daarvan mee. 

Volgens Chris wordt er nog zeker 

doorgegroeid. ‘Een zekere toekomst’ met 

als reden dat de prefabricering alleen 

maar toeneemt. Spaansen wil graag 

een ‘veilig familiebedrijf’ zijn, maar de 

vernieuwingen komen er zeker aan. Chris 

kan er nu nog niet te veel over zeggen, 

maar we houden het in de gaten!

Fotografie: Patrick Hesse | Visionquest

DE SPAANSEN GROEP STAAT KLAAR VOOR DE 
TOEKOMST, WAARIN VERBINDING DE SLEUTEL 
TOT SUCCES IS.  
SPAANSEN ‘DE SPECIALIST’ IN LEVERANTIES 
VAN GRONDSTOFFEN EN LOGISTIEK + PREFAB 
BETON-CASCO’S VOOR DE WONINGBOUW.

 Foto: Marco Lubbers – Catch Your Moment

 Foto: spaansen.nl
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K L A N T  A A N  H E T  W O O R D

In Japan bestaat het al en zelfs in België kun je ‘m vinden; het hotel van de toekomst.
Het gaat misschien wat ver om een blik te werpen naar het jaar 2060, maar dat de wereld, en 
zeker ook die van de Hotellerie, verandert dat is duidelijk. Natuurlijk is een hotel in beginsel een 
plek om te overnachten, te douchen en wat te drinken of te eten. Maar om aan de toenemende 
eisen van de hotelgast te kunnen voldoen, speelt technologie meer en meer een rol. In de volle 
breedte welteverstaan. Want een televisie op de kamer en een gratis WiFi-verbinding volstaan 
niet meer. Apps en zelfs robots zullen steeds belangrijker worden. Ook het gebouw, de kamers, 
de ruimtes in fysieke zin zullen daarin moeten mee veranderen. 

. . . D a n  m o e t  j e  b i j  H e d d e s  z i j n

HOTELLERIE;  
EEN NIEUWE  
BETEKENIS?
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Zo begonnen we dit artikel met de verwijzing naar het Japanse 

hotel Henn-na. Daar verzorgen robots de check-in, brengen je 

bagage weg en vertellen ze je, als je wilt, wat de hotspots van 

de stad zijn. En in het Ghent Marriott Hotel in België, word je 

als bezoeker begroet door Mario, een zogenoemde menselijke 

robot. Mario heeft twee camera’s en software om zes maanden 

lang je gezicht te kunnen herkennen wanneer je terugkomt. En 

dan spreekt hij je ook nog eens aan in je eigen taal. Vervolgens 

overhandigt hij je jouw sleutelkaart en desgewenst regelt hij ook 

even de presentatie die je de volgende dag in Powerpoint moet 

geven. 

De volgende stap zal zijn –zo voorspellen de visionairs- dat de 

menselijke robot van het hotel je al op het vliegveld ophaalt en 

naar het hotel vervoert, je maaltijden regelt en receptiediensten 

verzorgt. Niemand in de wereld van de hotellerie twijfelt aan dit 

toekomstbeeld, ook omdat het er deels al is. 

Opmerkelijk is, dat onderzoek van Hotel Lodging laat zien, dat 

het juist de middenklasse hotels zijn die het meeste investeren in 

nieuwe technologieën, die een tastbare rol spelen in de algehele 

beleving van de hotelgast. 

Een welbekende hotelketen is die van Inntel. Michel Geurts, 

directeur/eigenaar van meerdere Inntel Hotels, geeft aan dat 

er nogal wat verschillen bestaan tussen het ene en het andere 

hotel. Zo zijn er hotels die meer inzetten op het restauratieve 

deel, terwijl de ander zich veel meer richt op de verhuur van 

kamers. En dan kan de doelgroep, particulier of zakelijk, ook nog 

verschillen. Een eenduidig beeld van het hotel van de toekomst is 

daarom niet zomaar te geven, meent hij. Maar dat technologie en 

digitalisering rap intreden in zijn wereld is duidelijk. 

Geurts is begin jaren ’80 met zijn eerste Inntel Hotel begonnen 

in Zutphen. Daarna volgden  Zaandam, Rotterdam en werd er 

uitgebreid naar Amsterdam en Eindhoven. 

“De vraag naar hotelkamers is door de jaren niet alleen enorm 

toegenomen, maar is ook veranderd, zowel ten aanzien van 

het eten, alsook ten aanzien van het verblijf. In de zogenoemde 

leisure-markt wil men verwend worden en de gast wil van alles 

wat hij of zij thuis niet heeft. Daar wil men blijkbaar ook voor 

betalen, want onze luxe kamers zijn altijd het snelst volgeboekt” 

aldus Geurts. 

Over zijn positie in de hotelmarkt is hij duidelijk: “Wij zijn hotellier 

en geen restaurateur. We hebben natuurlijk wel zalen voor de 

verhuur, maar onze focus ligt op het verhuren van kamers.” 

Geurts wil alleen nog bouwen op unieke locaties, ook al is het 

vaak lastig om die te kunnen aankopen. Momenteel wordt er 

gebouwd in Utrecht, waar 162 kamers komen. Daarnaast krijgt 

Scheveningen een project waarvan Geurts zegt dat het de 

“wow-factor” zal hebben. Alle locaties hebben inmiddels een vier 

sterren classificatie, behalve het Inntel in Rotterdam; dat heeft vijf 

sterren. “De opzet van het hotel in Rotterdam is nu voor ons de 

basis. De omvang van de kamers, de afwerking, de verschillende 

kamertypes, de zalen, dat is voor ons de standaard. Wat ons echt 

onderscheidt is veel wellness voor algemeen gebruik, maar ook 

kamers met sauna’s en whirlpool. Daar zijn we uniek in. Er is nog 

niemand die dat doet” vertelt Geurts met gepaste trots. 

“Wij zijn hotelier en geen  
restaurateur. We hebben  

natuurlijk wel zalen voor de 
verhuur, maar onze focus ligt 
op het verhuren van kamers.”

In het Inntel Hotel in Rotterdam kun je vanuit het bubbelbad over 

de stad uitkijken. Alle kamers zijn overigens smaakvol ingericht, 

met oog voor detail, want het ontbreekt de gast aan niets. 

Een ware beleving waarbij alle zintuigen voortdurend worden 

verwend.
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K l a n t  a a n  h e t  w o o r d

EN HET HOTEL VAN DE  
TOEKOMST? 

Zeker, als het gaat om beleving zal je 

als hotel moeten voldoen aan de eisen 

en wensen van je gasten, ongeacht je 

doelgroep. En daarmee zullen nieuwe 

technologieën worden geïntroduceerd. 

Ook in de fysieke zin, als het gaat om 

nieuwbouw of verbouw, zal er rekening 

gehouden moeten worden met de 

ontwikkelingen.

Heddes heeft ervaring met het  

(ver)bouwen van hotels. De vroege 

betrokkenheid in het project, betekent dat 

de risico’s bij nieuwbouw en de overlast bij 

verbouw worden beperkt. 

Geurts namens zijn Inntel Hotel enerzijds 

en Heddes anderzijds is een combinatie 

die al in menig project succesvol was, 

hoewel Heddes toegeeft, dat je als bouwer 

met een opdrachtgever als Michel Geurts 

iedere dag wordt getest.

“Maar de samenwerking met Heddes 

verloopt gewoon goed. Aandachtspunten 

of meningsverschillen worden met 

wederzijds respect besproken, want de 

focus is altijd gericht op oplossingen. 

We weten wat we aan elkaar hebben, 

en dat zie je terug in de kwaliteit van het 

resultaat” aldus Geurts.

OP  
WWW.INNTELHOTELS.NL  
VINDT U ALLE LOCATIES VOOR 
EEN ZEER PRETTIG VERBLIJF.
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O m d a t  w e  s a m e n  H e d d e s  z i j n

Keern 31

1624 NB Hoorn

Postbus 119

1620 AC Hoorn

info@heddes.nl

tel. 0229 282 400

www.heddes.nl
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